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 Komunikat z Hermanowa gÅ‚osi, Å¼e prezesi i przedstawiciele 10 wojewódzkich zwiÄ…zków
jeÅºdzieckich uradzili, iÅ¼  naleÅ¼y zwoÅ‚aÄ‡ Nadzwyczajne Walne Zebranie delegatów PZJ w
celu:a)      dokonania gÅ‚osowania nad wykonaniem budÅ¼etu za rok 2013;b)      dokonania zmian w
statucie PZJ;c)      dokonania ewentualnych zmian w zarzÄ…dzie PZJ. Punkt c wynika zapewne z
punktu a. Jak wiadomo, Rada ZwiÄ…zku negatywne oceniÅ‚a wykonanie budÅ¼etu za rok 2013.
JeÅ›li dojdzie do nadzwyczajnego zjazdu i jeÅ›li wiÄ™kszoÅ›Ä‡ delegatów podzieli ocenÄ™ Rady,
to moÅ¼e dojÅ›Ä‡ do obalenia obecnych wÅ‚adz PZJ. SytuacjÄ™ finansowÄ… za rok 2013 znamy,
ale nie wiemy, jak ona wyglÄ…da obecnie. NaleÅ¼y mieÄ‡ nadziejÄ™, Å¼e kiedy w listopadzie
zjazd siÄ™ odbÄ™dzie &ndash; a odbyÄ‡ siÄ™ musi, jeÅ›li nie nadzwyczajny, to coroczny,
sprawozdawczy &ndash; wszyscy poznamy sytuacjÄ™ finansowÄ… na ¾ roku 2014. Rada
ZwiÄ…zku bÄ™dÄ…ca de facto komisjÄ… rewizyjnÄ… zapewne o to zadba. PozwolÄ™ sobie
wtrÄ…ciÄ‡ swoje trzy grosze i podpowiedzieÄ‡, na co naleÅ¼aÅ‚oby szczególnie zwróciÄ‡
uwagÄ™, aby obraz sytuacji finansowej PZJ byÅ‚ klarowny. A punktem wyjÅ›cia do tych
rozwaÅ¼aÅ„ bÄ™dÄ… liczby, jakie padÅ‚y w liÅ›cie otwartym prezesa PZJ Å•ukasza Abgarowicza
. 

Na poczÄ…tku swego listu Pan Prezes byÅ‚ uprzejmy napisaÄ‡: Strata w roku 2013 wyniosÅ‚a 597
tys. zÅ‚. To bardzo duÅ¼o. Kilka akapitów dalej zaÅ›, kiedy Pan Prezes opisuje wysiÅ‚ki
marketingowe zarzÄ…du oraz jego samego, padÅ‚y takie oto sÅ‚owa: ZaowocowaÅ‚o to
podpisaniem w roku 2014 do dnia 21 sierpnia umów sponsorskich na kwotÄ™ ponad 670 tys. zÅ‚
brutto&hellip; Jak moÅ¼na domniemywaÄ‡, lwia czeÅ›Ä‡ owych umów podpisana zostaÅ‚a ze
sponsorami cyklu Grand Prix Wolnej Polski (GPWP).JeÅ›li zestawiÄ‡ te dwie liczby, wymowa jest
oczywista. ByÅ‚ kÅ‚opot (597 tys. zÅ‚), ale teraz (670 tys. zÅ‚) juÅ¼ po kÅ‚opocie. Ba, widaÄ‡ nawet
jakÄ…Å› maÅ‚Ä… górkÄ™. Tylko Pan Prezes zapomniaÅ‚ podaÄ‡, jakie byÅ‚y koszty pozyskania
tych sponsorów. Konkretnie mam na myÅ›li koszty transmisji telewizyjnych. ZwÅ‚aszcza tych w
programie I telewizji, bo one tanie nie byÅ‚y. Jakim kosztemIle konkretnie kosztowaÅ‚y? I tu jest
kÅ‚opot. Kiedy tuÅ¼ po zawodach w Warce zadaÅ‚em to pytanie wiceprezesowi RafaÅ‚owi
Wawrzyniakowi, odmówiÅ‚ odpowiedzi. Tym razem zadaÅ‚em to pytanie samemu Prezesowi.
ZachÄ™ciÅ‚ mnie do tego akapit, jaki znalazÅ‚em w jego liÅ›cie otwartym, a który brzmi: Wbrew
twierdzeniom pana Marka Szewczyka wszystkie dziaÅ‚ania, dokumenty i decyzje sÄ… w kaÅ¼dej
chwili dostÄ™pne dla czÅ‚onków ZarzÄ…du, Rady ZwiÄ…zku i wszystkich czÅ‚onków PZJ.
PoniewaÅ¼ jestem czÅ‚onkiem PZJ, oÅ›mieliÅ‚em siÄ™ i zadzwoniÅ‚em. I faktycznie Pan Prezes
udzieliÅ‚ mi informacji. Szacunkowo koszty wszystkich relacji telewizyjnych (w Jedynce, i w TVP
Sport, i transmisji sportowych, i reportaÅ¼y) wyniosÅ‚y ok. 350 tys. zÅ‚. Z czego &ndash; jak to
okreÅ›liÅ‚ Pan Prezes &ndash; mniejszÄ… czÄ™Å›Ä‡ zapÅ‚aciÅ‚ PZJ, a wiÄ™kszÄ… organizatorzy
owych zawodów, na jakich rozgrywany byÅ‚ cykl GPWP.Czyli wiemy jedno, Å¼e wspomniane 670
tys. zÅ‚ nie jest zyskiem PZJ, a przychodem, który naleÅ¼y pomniejszyÄ‡ o koszty telewizyjnych
transmisji. Ile dokÅ‚adnie PZJ zapÅ‚aciÅ‚ (bÄ…dÅº zapÅ‚aci, bo rozliczenia jeszcze trwajÄ…) na
razie nie wiemy. Rada ZwiÄ…zku zapewne po dokÅ‚adnej analizie tÄ™ informacjÄ™ bÄ™dzie w
stanie wyÅ‚uskaÄ‡.Najistotniejsza konkluzja tej czÄ™Å›ci moich rozwaÅ¼aÅ„ jest taka, Å¼e
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dochody od sponsorów pozyskanych przy okazji cyklu GPWP nie zasypaÅ‚y dziury budÅ¼etowej z
roku 2013. MogÅ‚y jÄ… nieco zmniejszyÄ‡, ale o ile? Na razie jest zbyt wiele niewiadomych, aby na
to pytanie precyzyjnie odpowiedzieÄ‡. Ile kosztowaÅ‚a jedna transmisja w Jedynce?PróbowaÅ‚em
dowiedzieÄ‡ siÄ™, ile za transmisje telewizyjne zapÅ‚acili poszczególni organizatorzy. Magdalena
Rutkowska, prezes spóÅ‚ki Hipodromu Sopot, poinformowaÅ‚a mnie, Å¼e w budÅ¼ecie na
tegoroczne CSIO mieli 150 tys. zÅ‚ przeznaczone na telewizjÄ™ i tÄ™ kwotÄ™ zapÅ‚acÄ… (czas
przyszÅ‚y, ze wzglÄ™dów formalnych, chodzi o aneks do umowy). Tyle, Å¼e czÄ™Å›Ä‡ za
relacjÄ™ w Telewizji Regionalnej bezpoÅ›rednio do niej, a za JedynkÄ™ i TVP Sport przekaÅ¼Ä…
pieniÄ…dze na konto PZJ. Kazimierz Waga, prezes Stowarzyszenia Equisport powiedziaÅ‚ z kolei,
Å¼e rozliczenie z PZJ za mistrzostwa Polski dopiero nastÄ…pi, a poniewaÅ¼ umowa jest
skomplikowana, przewiduje róÅ¼ne Å›wiadczenia wzajemne, nie potrafi na dziÅ› (rozmowa miaÅ‚a
miejsce 11 wrzeÅ›nia) nawet w przybliÅ¼eniu na to pytanie odpowiedzieÄ‡. Organizator CSI w
Poznaniu, Szymon Tarant, powiedziaÅ‚, Å¼e nie zapÅ‚aciÅ‚ ani zÅ‚otówki, choÄ‡ PZJ chciaÅ‚ mu
wystawiÄ‡ fakturÄ™. A Tomasz BaÅ‚uk, prezes Stowarzyszenia Kultury Fizycznej &ndash;
Stadnina Koni Ciekocinko &ndash; Klub Sportowy, odmówiÅ‚ odpowiedzi na tak postawione pytanie.
CóÅ¼, prywatny oÅ›rodek, jego pieniÄ…dze, ma prawo. SkÄ…d siÄ™ wziÄ™Å‚o 270 tys. zÅ‚?Na
razie nie wiemy, ile kosztowaÅ‚a jedna transmisja w Jedynce (bo w TVP Sport sÄ… znacznie
taÅ„sze). MogÅ‚o teÅ¼ byÄ‡ tak, Å¼e kaÅ¼da transmisja w Jedynce kosztowaÅ‚a inaczej, bo np.
relacje byÅ‚y robione innym wozem transmisyjnym. JeÅ›li caÅ‚oÅ›Ä‡ &ndash; jak mi podaÅ‚ prezes
Abgarowicz - kosztowaÅ‚a ok. 350 tys. zÅ‚ (trzy w Jedynce i dwie w TVP Sport), to jedna Jedynkowa,
nawet najdroÅ¼sza, nie powinna kosztowaÄ‡ wiÄ™cej niÅ¼ 150 tys. zÅ‚. SkÄ…d wiÄ™c siÄ™
wziÄ™Å‚a kwota 270 tys. zÅ‚. Bo na tyle pierwotnie PZJ chciaÅ‚ obciÄ…Å¼yÄ‡ Hipodrom Sopot za
relacjÄ™ z CSIO. Wiem to od osób dobrze poinformowanych, bo prezes Magdalena Rutkowska
odmówiÅ‚a odpowiedzi na pytanie, czy to prawda, Å¼e takÄ… &bdquo;ofertÄ™&rdquo; otrzymaÅ‚a
od PZJ. Jak to siÄ™ w dyplomacji mówi, ani nie zaprzeczyÅ‚a, ani nie potwierdziÅ‚a.Jaki siÄ™ z
tego wyÅ‚ania obraz? WidaÄ‡ goÅ‚ym okiem, Å¼e organizatorzy zawodów miÄ™dzynarodowych w
skokach nie sÄ… równo traktowani przez obecne wÅ‚adze PZJ. Wiemy, Å¼e Sopot zapÅ‚aci
ostatecznie 150 tys., PoznaÅ„ nic, a co do Warki i Ciekocinka nie wiemy, ile zapÅ‚acÄ….  PodziaÅ‚ w
zyskach?Skoro PZJ zaproponowaÅ‚ organizatorom podziaÅ‚ w kosztach transmisji, to rozumiem,
Å¼e nastÄ…pi teÅ¼ podziaÅ‚ w zyskach. JeÅ›li nastÄ…pi, to trzeba pamiÄ™taÄ‡, Å¼e z sumy 670
tys. zÅ‚ brutto, po odjÄ™ciu kosztów transmisji (tej czÄ™Å›ci, która pokryje PZJ) trzeba bÄ™dzie
jeszcze odjÄ…Ä‡ kolejnÄ… sumÄ™. Te pieniÄ…dze, które poszÅ‚y (czy dopiero pójdÄ…) na konto
organizatorów. W róÅ¼nej postaci, czy to pieniÄ™dzy przelanych na konto, czy sfinansowania
jakichÅ› czÄ™Å›ci kosztów organizacyjnych, np. ogródka VIP-owskiego, czy kosztów sÄ™dziów, jak
w przypadku MP w Warce.Ewentualny podziaÅ‚ tego tortu (670 tys. zÅ‚) miÄ™dzy PZJ a
organizatorów bÄ™dzie trudny takÅ¼e z tego powodu, Å¼e trzej sponsorzy cyklu GPWP, czyli firmy
Albert Riele, Tauron i Totalizator Sportowy,  nie od poczÄ…tku byli obecni na piÄ™ciu imprezach
wchodzÄ…cych w skÅ‚ad tegoÅ¼ cyklu. W Sopocie i Poznaniu nie byÅ‚o logotypów Å¼adnego z
owych piÄ™ciu podmiotów. Albert Riele pojawiÅ‚ siÄ™ dopiero w Warce, a Tauron i TS dopiero w
Ciekocinku.Skomplikowana sprawa, ale naleÅ¼y mieÄ‡ nadziejÄ™, Å¼e Rada ZwiÄ…zku zdoÅ‚a
wyÅ‚uskaÄ‡ ze sÅ‚upków liczb konkretne informacje: 1) ile centrala PZJ wydaÅ‚a na transmisje
telewizyjne, 2) ile z pieniÄ™dzy otrzymanych od sponsorów zostaÅ‚o na koncie PZJ po odjÄ™ciu
tego, co w jakiejkolwiek postaci poszÅ‚o na rzecz organizatorów zawodów z cyklu GPWP. Å»elazna
rezerwaIdeÄ… poprzedniego prezesa, Marcina Szczypiorskiego, byÅ‚o, aby PZJ mógÅ‚ zebraÄ‡
tyle pieniÄ™dzy, Å¼eby wystarczyÅ‚o na zakup wÅ‚asnej siedziby. Wiadomo, Å¼e PZJ od lat
wynajmuje róÅ¼ne lokale na swojÄ… siedzibÄ™, a to kosztuje. I to sporo. Polski ZwiÄ…zek
Hodowców Koni juÅ¼ dawno zakupiÅ‚ lokal, w którym teraz urzÄ™duje. Jednorazowo trzeba
wydaÄ‡ sporo, ale per saldo siÄ™ to opÅ‚aca. Kiedy wiÄ™c kilka lat temu PZJ sprzedaÅ‚
skromniutkie udziaÅ‚y (to byÅ‚o chyba tylko 3%) w oÅ›rodku jeÅºdzieckim PoznaÅ„-Wola, poprzedni
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prezes poleciÅ‚ wpÅ‚aciÄ‡ 300 tys. zÅ‚ na wysokooprocentowane konto. I wiadomo byÅ‚o, Å¼e jest
to Å¼elazna rezerwa, której nie wolno ruszaÄ‡. Pod koniec 2012 roku stan konta urósÅ‚ do 380 tys.
zÅ‚. JeÅ›li weÅºmiemy pod uwagÄ™, Å¼e zarzÄ…d kierowany przez Marcina Szczypiorskiego
zostawiÅ‚ &bdquo;górkÄ™&rdquo; w postaci 200 tys. zÅ‚, to w sumie mogÅ‚o byÄ‡ 580 tys. zÅ‚ na
nowy lokal. Pewnie jeszcze za maÅ‚o, ale gdyby nie byÅ‚o juÅ¼ wyjÅ›cia (np. wypowiedzenie
umowy wynajmu lokalu na Lektykarskiej), to owa suma plus kredyt mogÅ‚oby juÅ¼ zapewniÄ‡
wÅ‚asny lokal.Niestety, &bdquo;górki&rdquo; juÅ¼ dawno nie ma. A i Å¼elazna rezerwa zostaÅ‚a
naruszona. Ile zostaÅ‚o z 380 tys. zÅ‚ skonsumowane, nie wiem. Ale mam nadziejÄ™, Å¼e i tÄ™
informacjÄ™ Rada ZwiÄ…zku zdobÄ™dzie i poda do publicznej wiadomoÅ›ci.W kaÅ¼dym bÄ…dÅº
razie, kiedy prezes Abgarowicz chwali siÄ™ w swoim liÅ›cie otwartym, Å¼e &hellip; pomimo straty
uzyskaliÅ›my za rok 2013 pozytywnÄ… opiniÄ™ biegÅ‚ego rewidenta, który nie stwierdziÅ‚
zagroÅ¼enia finansowego dla PZJ w przewidywalnym, rocznym okresie. &ndash; to wiemy
miÄ™dzy innymi dlaczego. Trzeba byÅ‚o siÄ™gnÄ…Ä‡ do Å¼elaznej rezerwy, aby zachowaÄ‡ tzw.
pÅ‚ynnoÅ›Ä‡ finansowÄ…. Konia kujÄ…&hellip; Pod koniec swego listu otwartego prezes
Abgarowicz triumfalnie oznajmia, Å¼e  przyszÅ‚oroczne CSIO w Sopocie po raz pierwszy w historii
bÄ™dzie miaÅ‚o rangÄ™ 5 gwiazdek. I Å¼e jest to owoc doskonaÅ‚ej wspóÅ‚pracy PZJ z
wÅ‚aÅ›cicielem Hipodromu, miastem Sopot i jego prezydentem Jackiem Karnowskim.Przypomina mi
siÄ™ powiedzenie: &bdquo;konia kujÄ…, Å¼aba nogÄ™ podstawia&rdquo;. To, Å¼e
przyszÅ‚oroczne CSIO bÄ™dzie miaÅ‚o rangÄ™ 5 gwiazdek, jest tylko i wyÅ‚Ä…cznie dlatego, Å¼e
prezydent Jacek Karnowski ma ambicje, aby co roku w Sopocie byÅ‚o wydarzenie sportowe z
najwyÅ¼szej, Å›wiatowej póÅ‚ki. W 2014 byÅ‚y to Halowe Mistrzostwa Åšwiata w lekkiej atletyce, w
2015 &ndash; bÄ™dzie CSIO5, w 2016 &ndash; coÅ› innego.My siÄ™ oczywiÅ›cie cieszymy i
wiemy, komu to bÄ™dziemy zawdziÄ™czaÄ‡. A wysiÅ‚ek finansowy miasta bÄ™dzie duÅ¼y.
BudÅ¼et 5-gwiazdkowego CSIO to 3,5 mln zÅ‚, z czego aÅ¼ 1,8 mln trzeba wysupÅ‚aÄ‡ na same
nagrody finansowe dla zawodników. A co do tej doskonaÅ‚ej wspóÅ‚pracy. WspóÅ‚praca oczywiÅ›cie
jest i bÄ™dzie, ale&hellip; PrzecieÅ¼ nikt nie lubi, jak go ktoÅ› robi w konia (nawet jeÅ›li jest z
naszego Å›rodowiska) &ndash; mówiÄ™ o próbie wystawienia Sopotowi faktury na 270 tys. zÅ‚.
WÄ…tpiÄ™, aby prezydent Karnowski, choÄ‡ jest z tej samej formacji politycznej co nasz prezes,
byÅ‚ zachwycony tym, Å¼e Pan Senator skutkami swojej niegospodarnoÅ›ci próbowaÅ‚
obciÄ…Å¼yÄ‡ budÅ¼et Sopotu. No i na koniec jeszcze jedna liczba. Pan Prezes w swym liÅ›cie
otwartym napisaÅ‚, Å¼e: &hellip; moÅ¼emy realnie zaÅ‚oÅ¼yÄ‡ wpÅ‚ywy sponsorskie na rok 2015
na poziomie 2,5 mln zÅ‚ brutto. Ja proponujÄ™, aby te gruszki odwiesiÄ‡ na razie tam, gdzie jest ich
miejsce, czyli na wierzbÄ™. Teraz skupmy siÄ™ na tym co najwaÅ¼niejsze. A najwaÅ¼niejsza jest
odpowiedÅº na pytanie, czy deficyt finansowy z roku 2013 zmniejszyÅ‚ siÄ™, pozostaÅ‚ na tym
samym poziomie, czy moÅ¼e siÄ™ zwiÄ™kszyÅ‚.Marek Szewczyk
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